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Reactie college op algemene beschouwingen fractie op de Kadernota 2021-2024 
 
 
Algemeen 
 
Beleidsarme Kadernota 
We vinden het fijn dat er veel begrip is bij de gemeenteraad op de keuze dat de 
kadernota 2021 beleidsarm is. En we houden de door ons in gang gezette ambities 
zo veel mogelijk vast: (1) een aantrekkelijk Lisse, (2) vitale inwoners en (3) duurzame 
innovatie. Daarbij passen wij niet alleen op de winkel. Sterker nog; onze ambities 
worden steeds belangrijker om te realiseren.  
 
Er wordt volop gewerkt aan bijvoorbeeld de integrale toeleiding en toegang tot de 
zorg, de sluitende zorgketen, de quick wins in het woningbouwprogramma en de 
verbetering van de financiële functie. We doen dit in samenwerking met onze 
partners zoals de ISD, Holland Rijnland, Stek en andere partijen. Hierbij passen we 
niet alleen op de winkel maar spelen we proactief in op de ontwikkelingen als gevolg 
van de Coronacrisis. Samenwerken, samendoen, versnellen en transformeren 
vonden wij noodzakelijk aan het begin van onze periode en dat vinden we nog 
steeds.  
  
Onze eerste doel op dit moment is de zorg voor onze inwoners, de verenigingen in de 
lucht houden en de economie weer op te starten. Daarnaast hebben wij de eerste 
verkenning uitgevoerd over de mogelijke veranderende maatschappelijke 
ontwikkelingen in het post Corona tijdperk. Deze ontwikkelingen zullen naar 
verwachting niet alleen economisch zijn maar zullen wellicht ook tot 
gedragsveranderingen leiden en daarmee de rol van de gemeente beïnvloeden. 
Hierbij wordt vanuit een aantal scenario’s gekeken naar de mogelijke rol en positie 
van de gemeente.  
 
Meteen na het zomerreces willen wij graag met u van gedachten wisselen over de 
rol, positie en de effecten daarvan op onze prioriteiten en de organisatie en 
financiën van de gemeente aan de hand van de scenario’s. Ook met onze 
(maatschappelijke) partners wordt een seminar voorbereid om met elkaar van 
gedachten te wisselen welke kansen deze Corona periode ons kan brengen en hoe 
we daar mee aan de slag kunnen gaan. 
 
Financiële positie 
De financiële positie van de gemeente is in hoge mate afhankelijk van de uitkering 
uit het gemeentefonds. De meicirculaire was ook voor ons een forse tegenvaller. 
Desondanks is er voor 2021 voorlopig nog sprake van een sluitende begroting.  
 
Door onderuitputting van het rijksbudget in 2019 betekent het in het kader van de 
‘trap op trap af’ afspraken met het rijk dat dit in een korting voor ons resulteerde. 
Dit gekoppeld aan de brede opschalingskortingen in het gemeentefonds en de 
onvoldoende middelen in het kader van de decentralisaties in het sociaal domein 

leidt bij de meeste gemeenten tot een situatie dat zij hun begroting en het 
meerjarenperspectief niet meer sluitend krijgen. Hierover vindt door de VNG op 2 
juli nader overleg plaats met de Tweede Kamer, waarbij de inzet is het verhogen van 
de omvang van het gemeentefonds. Daarnaast wordt er nog steeds gewerkt aan de 
herverdeling van het gemeentefonds. Uit een tussentijdse rapportage van het 
kabinet aan de Tweede Kamer komt het beeld naar voren dat de herverdeling 
binnen het sociaal domein nadelig uitwerkt voor kleine gemeenten.  
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Als college hebben wij het initiatief genomen om namens de Duin- en Bollenstreek 
gemeenten bij de VNG extra aandacht voor deze situatie te vragen. Dit initiatief 
werd van harte ondersteund door de regiogemeenten. Het kan in onze ogen niet zo 
zijn dat bij het vergroten van de omvang van het gemeentefonds het uiteindelijke 
effect is dat we als kleinere gemeenten (100.000 -/-) er per saldo op achteruit gaan. 
Deze laatste mogelijke ontwikkelingen rond omvang en herverdeling zijn nog niet 
verwerkt in de financiële doorkijk. 
 
We voeren actief bij diverse gemeenschappelijke regelingen de discussie over de 
dienstverlening en de daarmee gepaard gaande lasten. Inmiddels merken we bij 
meerdere gemeenten de noodzaak om naar de lasten van de gemeenschappelijke 
regelingen te kijken. Zowel bij de ISD als de ODWH lijkt dit resultaat te krijgen. We 
zetten in op gelijksoortige ontwikkelingen bij andere samenwerkingsverbanden. 
 
In onze eigen gemeentelijke organisatie worden steeds stappen gemaakt ter 
verbetering. De aanbevelingen van adviesbureau Berenschot worden uitgevoerd. 
Speerpunt hierbij is de verdere versterking van de financiële functie met daaraan 
gekoppeld het budgetbeheer. Op steeds meer terreinen wordt ingezet om een 
integrale en projectmatige aanpak, waarbij vroegtijdig de verschillende disciplines 
hun inbreng leveren. 
 
Bij de kadernota voor 2020 hadden we ingezet op het toekomstbestendig maken van 
onze financiële huishouding. Hierbij zijn wij van onze ambitie uitgegaan:  
 
“In Lisse telt en doet iedereen mee. Als gemeente brengen we actief partijen samen. 

Dat maakt ons dorp sterker. Ook voor de toekomst.” 
 
Ondanks de Coronacrisis is een toekomstbestendige financiële huishouding van de 
gemeente nog steeds uitgangspunt voor de lange termijn. Financieel gaan we er 
vooralsnog vanuit dat de hiermee gepaard gaande extra lasten gecompenseerd 
worden vanuit het rijk.  
 
Zolang de noodverordening of een mogelijk noodwet van kracht is, dan zijn een 
aantal taken wettelijk toebedeeld aan de (regio)burgemeester. Iedere wethouder 
vervult haar of zijn rol binnen zijn of haar portefeuille. Er is vooralsnog geen 
aanleiding om dit voor het post corona tijdperk anders in te vullen.  
 
De lopende projecten en investeringen blijven in beeld, maar deze kunnen vertraagd 
worden als gevolg van uitgestelde participatie, de gewijzigde manier van werken en 
de extra gevraagde ambtelijke inzet voor de crisisorganisatie. We houden de 
voortgang van de Ter Specke hal nauwlettend in de gaten, zeker inzake de financiële 
positie van FC Lisse. We stemmen met hen af of zij ook in het post corona tijdperk 
hun verplichting en afspraken met de gemeente na kunnen blijven komen. 
 
 
Aantrekkelijk Lisse 

 
Wonen 
Wij vinden net als u dat een versnelling nodig is op het gebied van wonen. Dat 
vonden wij al en daarom hebben we vorig jaar de quick wins geïntroduceerd. 
Daarnaast wordt er, binnen de beschikbare ambtelijke capaciteit, hard gewerkt aan 
diverse projecten. En er wordt in de geest van de omgevingswet meegedacht met 
principeverzoeken. We sturen op de ja-mits houding om zaken mogelijk te maken. 
Waarbij niet alles kan, niet onmiddellijk of niet tegelijk. Dit geldt ook voor de 
wensen van de raad en de daaraan gekoppelde capaciteit.  
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Daarnaast ligt een concept woonvisie en woonprogramma klaar waarin we met 
elkaar kaders vaststellen. Bovendien lobbyen we samen met Holland Rijnland 
richting de provincie Zuid-Holland om ook in de ja-mits houding met ons mee te 
denken. Het huisvesten van diverse doelgroepen, doorstroming en nieuwe 
woonvormen mogelijk maken zijn onze wensen. Tegelijkertijd weten we ook dat we 
niet alles kunnen waarmaken. We moeten keuzes maken. De omgevingsvisie is het 
stuk waarmee we de toekomst van Lisse neerzetten. Daarnaast zijn we bij de 
verdere uitwerking en mogelijke versnelling van processen afhankelijk van derden 
en de beschikbare ambtelijke capaciteit.  
 
Mobiliteit  
We zijn net als u boos en ernstig teleurgesteld over de besluitvorming in de Staten 
van Noord-Holland rond het tracé van de Duinpolderweg. De problematiek is niet 
anders geworden, verdwijnt niet en wordt naar verwachting eerder meer dan 
minder. Een totaalpakket aan maatregelen voor het ontsluiten van de noordelijke 
bollenstreek en specifiek Lisse blijft noodzakelijk. We grijpen elke tafel aan om dit 
onder de aandacht te blijven brengen. We voeren naar aanleiding van dit besluit 
inmiddels een stevige lobby, samen met onze partners zoals Keukenhof, om de 
oorspronkelijk doelstelling van een Noordelijke Ontsluiting van de Duin- en 
Bollenstreek alsnog te realiseren. In het kader van deze lobby hebben inmiddels 
zowel de provincie Zuid-Holland als Holland Rijnland aangegeven dat zij zich sterk 
maken voor de realisatie van deze noordelijke ontsluiting.  
 
Daarnaast volgen wij de ontwikkeling rond de woningbouw in Lisserbroek. We 
zetten hierbij in op een rondweg om de beide dubbeldorpen. Een ontsluiting via het 
HOV tracé door de Waterkant vinden wij geen optie gezien de aanwezigheid van het 
Fioretti College, de aanwezige basisscholen en de beperkte ruimtelijke reservering 
voor de busbaan. Bovendien willen wij nog altijd geen doorgaande ontsluiting 
midden door ons dorp, maar juist eromheen.  
 
 
Vitale Inwoners 
 
Sociaal domein 
We werken hard aan een maatschappelijke agenda (MAG). Deze geeft richting aan 
onze opgaven en de te maken keuzes. Kort na het zomerreces komen wij hierop 
terug. Er wordt inmiddels veel samengewerkt door en met onze partners. Hierdoor 
wordt de dienstverlening steeds beter en efficiënter. We blijven inzetten op eigen 
kracht en zelf- en samenredzaamheid. Dit omvat niet alleen het verlenen van zorg, 
maar ook het stimuleren van een leven lang bewegen. Wij helpen daar waar nodig is 
en zijn het vangnet met als doel om onze inwoners zo lang mogelijk mee te kunnen 
laten doen. De Coronatijd heeft ons laten zien dat de veerkracht en eigen kracht van 
onze inwoners groot is. Natuurlijk is onze hulp gewenst maar we zien ook mooie 
eigen initiatieven die we zeker willen stimuleren en blijven omarmen.  
 

Omzien naar elkaar; juist dat willen we met elkaar vasthouden. We weten ook dat 
we zware tijden krijgen. Voorspellingen laten zien dat armoede onder onze inwoners 
zal stijgen. Onze armoedenota geeft een basis voor hulp. De komende tijd zullen we 
de ontwikkelingen goed moeten blijven volgen. We zullen keuzes moeten maken 
omdat we ook realistisch moeten zijn en niet alles kunnen blijven doen en bieden. 
We doen het samen en moeten scherp aan de wind varen. Onze gemeenschappelijke 
regelingen hebben dit signaal van ons gekregen en acteren daarop. We houden als 
college nauw contact met onze partners.  
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Duurzame innovatie 
 
Energietransitie  
Wij vinden het voorbarig om nu al te temporiseren in de energietransitie. Op dit 
moment werken we het plan van aanpak Transitievisie Warmte en Lokale Energie 
Strategie uit. Hiervoor is ook extra geld via het gemeentefonds beschikbaar 
gekomen. De financiële gevolgen van de coronacrisis op middellange en lange 
termijn moeten nog zichtbaar worden. Het college kan zich voorstellen dat, wanneer 
deze gevolgen inzichtelijk zijn, die van invloed kunnen zijn op de daadwerkelijk 
uitvoering van de warmtetransitie en de lokale energiestrategie. Dit zal een integrale 
afweging moeten zijn van beleidsprioriteiten.  
 
Lisse, 30 juni 2020 
 
Burgemeester en Wethouders 
Gemeente Lisse 
 
 


